

Committee Member Recruitment!

The Northern Maternal Child Network (NMCN) aims to connect and support maternal-child healthcare providers in addressing northern needs, advocating for improvements, and provides support for the implementation of best practice recommendations. The ultimate objective is to enhance health outcomes and promote health equity for perinatal, newborn, and pediatric populations across both the Northeast and Northwest regions

This will be accomplished by :

- Completing local gap analysis and planning
- Informing and providing input to provincial entities on northern needs
- Executing improvements to care
- Connecting and coordinating providers



Committees

The NMCN consists of three committees: the *Steering Committee*, the *Child and Youth Committee* and the *Maternal-Newborn Committee*. The committees include professionals from various disciplines and sectors who are passionate about improving the care provided to the maternal, newborn and child populations in the North.

Steering Committee

Provides leadership and oversight to the strategic direction of the NMCN. Works closely with provincial and regional entities in order to fulfil the NMCN mandate.

Meeting Frequency: Monthly

Recruiting: Seeking representation from the *Children's Developmental and Rehabilitation Services, Social Services, Public Health* and a *Patient and Family Advisor*.

Maternal-Newborn Committee

Provides oversight to the maternal-newborn portfolio of the network. It identifies and advocates for the health needs of the maternal-newborn population in the North.

Meeting Frequency: Monthly

Recruiting: Seeking representation from the *Northern Rural Acute Care Centres (Level 1 facilities), Indigenous Midwifery and Respiratory Therapy*.

Child and Youth Committee

Provides oversight to the child and youth portfolio of the network. It identifies and advocates for the health needs of the child and youth population in the North.

Meeting Frequency: Monthly

Recruiting: Seeking representation from the *Northern Rural Acute Care Centres (Level 1 facilities), Primary and Family Medicine, Children's Developmental and Rehabilitation Services, Public Health* and *Social Services*.

Apply Now!

To apply, please fill out the [Expression of Interest](#) survey **by May 20**. Members considered encompass representation from both community and hospital backgrounds, diverse professional disciplines spanning Northeastern and Northwestern Ontario, and the inclusion of Indigenous and Francophone care. All applications are reviewed and brought to the NMCN Steering Committee for final selection.

Have a voice in changing the North!

Recrutement des membres du comité !

Le Réseau Mère-Enfant du Nord (RMEN) vise à mettre en relation et à soutenir les prestataires de soins de santé maternelle et infantile en répondant aux besoins du Nord, en préconisant des améliorations et en apportant un soutien à la mise en œuvre des recommandations en matière de bonnes pratiques. L'objectif ultime est d'améliorer les résultats en matière de santé et de promouvoir l'équité en matière de santé pour les populations périnatales, néonatales et pédiatriques dans les régions du Nord-Est et du Nord-Ouest.

Pour ce faire, il s'agira de

- la réalisation d'une analyse et d'une planification des lacunes
- Informer les entités provinciales sur les besoins du Nord
- Améliorer les soins
- Relier et coordonner les fournisseurs



Comités

Le RMEN se compose de trois comités : le *comité directeur*, *comité de la mère et du nouveau-né* et le *comité sur l'enfance et la jeunesse*. Les comités comprennent des professionnels de diverses disciplines et secteurs passionnés par l'amélioration des soins prodigués aux populations maternelles, néonatales et infantiles du Nord.

Comité Directeur

Assure le leadership et la supervision des orientations stratégiques du RMEN. Travaille en étroite collaboration avec les entités provinciales et régionales afin de réaliser les objectifs du RMEN.

Fréquence des réunions: mensuelle

Recrutement : recherche d'une représentation des *services de développement et de réadaptation des enfants, des services sociaux, de la santé publique* et d'un *conseiller pour les patients et les familles*.

Comité de la Mère et du Nouveau-né

Supervise le portefeuille du réseau consacré à la santé de la mère et du nouveau-né. Identifier et défendre les besoins en matière de santé de la population des mères et des nouveau-nés dans la région du Nord de l'Ontario.

Fréquence des réunions: mensuelle

Recrutement : recherche d'une représentation des *centres de soins aigus ruraux du Nord (établissements de niveau 1), de sages-femmes autochtones* et de *thérapie respiratoire*.

Comité sur L'enfance et la Jeunesse

Supervise le portefeuille des enfants et des jeunes du réseau. Identifier et défendre les besoins en matière de santé des enfants et des jeunes dans le Nord.

Fréquence des réunions: mensuelle

Recrutement : recherche d'une représentation des *centres de soins actifs ruraux du Nord (établissements de niveau 1), de la médecine primaire et familiale, des services de développement et de réadaptation des enfants, de la santé publique* et des *services sociaux*.

Appliquer maintenant!

Pour poser votre candidature, veuillez remplir le questionnaire d'[expression d'intérêt](#) (anglais seulement) **avant le 20 mai**. Les membres pris en considération sont issus des milieux communautaires et hospitaliers, de diverses disciplines professionnelles couvrant le nord-est et le nord-ouest de l'Ontario, et incluent les soins aux autochtones et aux francophones. Toutes les candidatures sont examinées et présentées au comité directeur du RMEN pour la sélection finale.

Ayez une voix pour changer le Nord !